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Kilka dni temu do biura Polskiego ZwiÄ…zku Hodowców Koni w Warszawie wpÅ‚ynÄ…Å‚ wniosek
podpisany przez 25 delegatów o zwoÅ‚anie nadzwyczajnego zjazdu w celu odwoÅ‚ania obecnego
prezesa - Adama Kowalczyka.

Kiedy zjazd PZHK dokonaÅ‚ takiego wyboru, a miaÅ‚o to miejsce nie tak dawno, bo 25 sierpnia 2020
roku, bardzo siÄ™ zmartwiÅ‚em. Nie z powodu osoby pana Kowalczyka, bo go nie znam, nawet nie
wiem, jak wyglÄ…da. Chodzi o trend. JeÅ¼eli osoba reprezentujÄ…ca konie zimnokrwiste przejmuje
stery w zwiÄ…zku majÄ…cym reprezentowaÄ‡ hodowlÄ™ koni róÅ¼nych ras, w tym póÅ‚krwi
przeznaczonych do sportu, to zÅ‚y znak. Bo w przypadku koni zimnokrwistych trudno mówiÄ‡ o
hodowli. Nie oszukujmy siÄ™, to jest po prostu produkcja towarowa koÅ„skiego miÄ™sa
przeznaczonego do konsumpcji. I nie ma tu znaczenia, Å¼e raczej nie w Polsce, bo u nas tradycja
jedzenia koniny jest sÅ‚abo zakorzeniona, a gÅ‚ównie na eksport. NapisaÅ‚em, Å¼e moÅ¼e
naleÅ¼aÅ‚oby pójÅ›Ä‡ drogÄ… hodowców bydÅ‚a, którzy majÄ… dwa zwiÄ…zki. Jeden to Polska
Federacja Hodowców BydÅ‚a i Producentów Mleka, a drugi &ndash; Polski ZwiÄ…zek Hodowców i
Producentów BydÅ‚a MiÄ™snego. W ten sposób jeden zwiÄ…zek nie musi godziÄ‡ czÄ™sto
przeciwstawnych interesów, a kaÅ¼dy z dwóch istniejÄ…cych pilnuje swojego podwórka o innej
specyfice. PisaÅ‚em o tym w tekÅ›cie &bdquo;A moÅ¼e kaÅ¼dy w swojÄ… stronÄ™?&rdquo;
(27.08.2020). To tak na marginesie. Nie przepuszczaÅ‚em jednak, Å¼e pan Adam Kowalczyk
zacznie szkodziÄ‡ hodowli koni w Polsce, ale nie z powodu nadmiernego reprezentowania
&bdquo;grubasów&rdquo;, a z powodu dyktatorskich zapÄ™dów. Na portalu &bdquo;Åšwiata
Koni&rdquo; pojawiÅ‚ siÄ™ tekst informujÄ…cy o wspomnianym wniosku delegatów chcÄ…cych
odwoÅ‚ania obecnego prezesa wraz z krótkim opisem sytuacji w PZHK. Zawiera teÅ¼ zaÅ‚Ä…cznik,
czyli caÅ‚y wniosek. KaÅ¼dy wiÄ™c moÅ¼e ten dokument sam przeczytaÄ‡ i wyrobiÄ‡ sobie
zdanie. Prezes Kowalczyk wraz z obecnym prezydium PZHK Å‚amiÄ… statut. Mówi on bowiem, Å¼e
posiedzenia zarzÄ…du PZHK muszÄ… siÄ™ odbyÄ‡ co najmniej dwa razy w roku (paragraf 13, pkt.
1). W sierpniu 2020 roku, zaraz po ostatni zjeÅºdzie, odbyÅ‚o siÄ™ krótkie spotkanie czÅ‚onków
zarzÄ…du, jedynie w celu wyboru prezydium. Od biedy moÅ¼na to uznaÄ‡ za jedno zebranie
zarzÄ…du. ChoÄ‡ praktyka wyglÄ…daÅ‚a inaczej. W koÅ„cu roku odbywaÅ‚o siÄ™ zawsze
zebranie zarzÄ…du, gÅ‚ównie w celu podsumowania mijajÄ…cego roku, oceny bilansu oraz
zatwierdzenia planów na rok nastÄ™pny. A w roku zjazdu wyborczego takÅ¼e w celu wyboru nowej
Rady Hodowlanej (a dokÅ‚adniej mówiÄ…c w celu uzupeÅ‚nienia tej czÄ™Å›ci skÅ‚adu, którÄ…
wybiera zarzÄ…d) i nowej Komisji Koordynacyjnej PZHK/PZJ, gdyÅ¼ kadencje tych ciaÅ‚ wygasaÅ‚y
z koÅ„cem tego roku, w którym odbywaÅ‚ siÄ™ zjazd PZHK. Takie zebranie siÄ™ nie odbyÅ‚o,
gdyÅ¼ prezes go nie zwoÅ‚aÅ‚. Z kolei to drugie zebranie zarzÄ…du odbywaÅ‚o siÄ™ zwyczajowo
na wiosnÄ™ nastÄ™pnego roku, przed sezonem opisywania Åºrebaków, wystaw koni oraz
kwalifikacji ogierów, m. in. w celu zatwierdzenia personalnych skÅ‚adów ciaÅ‚ powoÅ‚ywanych do
wymienionych zadaÅ„. Tego zebrania prezes Kowalczyk teÅ¼ nie chciaÅ‚ zwoÅ‚aÄ‡. Kiedy wreszcie
na pisemny wniosek ¾ zarzÄ…du termin i miejsce tego zebrania zostaÅ‚o ustalone, na dzieÅ„ przed
peÅ‚niÄ…ca obowiÄ…zki dyrektora biura PZHK zawiadomiÅ‚a czÅ‚onków zarzÄ…du, Å¼e
posiedzenie siÄ™ nie odbÄ™dzie. OczywiÅ›cie wygodnym pretekstem byÅ‚a pandemia. Inny,
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przykÅ‚ad Å‚amania statutu. DecyzjÄ… prezesa Kowalczyka do Mistrzostw Polski MÅ‚odych Koni
zostaÅ‚y dopuszczone waÅ‚achy zagranicznej hodowli. Pan prezes powoÅ‚ywaÅ‚ siÄ™ przy tym na
opiniÄ™ Komisji Koordynacyjnej PZHK/PZJ, choÄ‡ ona de facto przestaÅ‚a istnieÄ‡. Jej kadencja
zakoÅ„czyÅ‚a siÄ™, a nowy skÅ‚ad nie zostaÅ‚ wybrany i zatwierdzony przez zarzÄ…d PZHK.
Nawiasem mówiÄ…c, obecnie powinien jej przewodniczyÄ‡ reprezentant PZHK, bo wczeÅ›niej
byÅ‚a nim czÅ‚onkini zarzÄ…du PZJ (strony siÄ™ umówiÅ‚y, Å¼e przewodniczenie bÄ™dzie
naprzemienne).Tak wiÄ™c przeforsowanie ustalenia, Å¼e w tym roku w MPMK bÄ™dÄ… mogÅ‚y
startowaÄ‡ waÅ‚achy zagranicznej hodowli, jest kolejnym Å‚amaniem ustaleÅ„, regulaminów, statutu.
Jest kolejnym lekcewaÅ¼eniem caÅ‚ego Å›rodowiska, przykÅ‚adem autorytarnych rzÄ…dów pana
Kowalczyka. Inne przykÅ‚ady, to usuwanie ze skÅ‚adu komisji kwalifikujÄ…cych ogiery niektórych
osób &ndash; zapewne niewygodnych z jakichÅ› powodów dla pana prezesa &ndash; a wstawianie
w ich miejsce nowych, na zasadzie bo jak tak chcÄ™. A tymczasem skÅ‚ad takiej komisji powinien
byÄ‡ zatwierdzony przez zarzÄ…d, a osoby wskazane uzyskaÄ‡ wczeÅ›niejszÄ… rekomendacjÄ™
komisji danej ksiÄ™gi stadnej. Ani jedno, ani drugie nie miaÅ‚o miejsca w tych kilku ostatnich
przypadkach wymiany czÅ‚onków komisji kwalifikacyjnych. No i ostatnia sprawa. Jak to okreÅ›liÅ‚
jeden z moich rozmówców, na skutek nÄ™kania przez pana prezesa z biura PZHK odeszÅ‚o kilkoro
wartoÅ›ciowych pracowników, w tym dyrektor biura i gÅ‚ówny ksiÄ™gowy. To teÅ¼ o czymÅ›
Å›wiadczy. Wspomniany na wstÄ™pie wniosek speÅ‚nia wszystkie wymogi formalne, a wiÄ™c
zgodnie ze statutem nadzwyczajny zjazd PZHK musi siÄ™ odbyÄ‡ w terminie do 31 maja. Jak siÄ™
zakoÅ„czy, trudno przewidzieÄ‡. Skoro pan Kowalczyk zdoÅ‚aÅ‚ uzyskaÄ‡ wiÄ™kszoÅ›Ä‡ w
momencie wyboru, moÅ¼e to wskazywaÄ‡, Å¼e ta wiÄ™kszoÅ›Ä‡ go obroni. DuÅ¼o bÄ™dzie
zaleÅ¼eÄ‡ od tego, ilu z tych delegatów, którzy gÅ‚osowali za nim, nadal bÄ™dzie go popieraÄ‡, a
ilu przejrzaÅ‚o na oczy. Czy fakt, Å¼e osoba o autorytarnych zapÄ™dach przejÄ™Å‚a wÅ‚adzÄ™ w
PZHK, jest przypadkiem (wypadkiem  przy pracy), czy teÅ¼ potwierdzeniem pewnego trendu. A
mianowicie, w sytuacji kiedy PolskÄ… rzÄ…dzi wodzuÅ› z Å»oliborza, którego otaczajÄ… miernoty
Å›lepo sÅ‚uchajÄ…ce swego przywódcÄ™. Kiedy rzÄ…dzÄ…cy, choÄ‡ z &bdquo;prawem&rdquo; i
&bdquo;sprawiedliwoÅ›ciÄ…&rdquo; na sztandarach, prawo nagminnie Å‚amiÄ…, zaczynajÄ…c od
konstytucji. Kiedy siÅ‚Ä… podporzÄ…dkowujÄ… sobie prokuraturÄ™, TrybunaÅ‚ Konstytucyjny,
KRS, a teraz próbujÄ… to samo zrobiÄ‡ z sÄ…dami i sÄ™dziami. Ta sytuacja peÅ‚zajÄ…cej
dyktatury sprzyja temu, Å¼e podnoszÄ… gÅ‚owy róÅ¼nego rodzaju mÄ™ty. ZaczynajÄ… biÄ‡
brawo rzÄ…dzÄ…cym, bo widzÄ… w tym osobisty interes. DojÅ›Ä‡ do wÅ‚adzy i siÄ™ nachapaÄ‡.
A przynajmniej siÄ™ tÄ… wÅ‚adzÄ… upajaÄ‡. Nawet jeÅ›li ich rzÄ…dy mogÄ… siÄ™ realizowaÄ‡
tylko w drodze Å‚amania zasad, regulaminów i statutów. Å•amania szeroko rozumianej
praworzÄ…dnoÅ›ci i zasad demokracji. W tych kiepskich czasach do gÅ‚osu dochodzÄ…
niewÅ‚aÅ›ciwi ludzie. SzkodzÄ…cy swojemu Å›rodowisku, nam wszystkim. I to od nas zaleÅ¼y, czy
zdoÅ‚amy tej degrengoladzie powiedzieÄ‡ &bdquo;nie&rdquo;. W drodze wyborów. W tej wiÄ™kszej
skali &ndash; w drodze przyspieszonych wyborów do sejmu, które oby siÄ™ odbyÅ‚y jak najszybciej.
W tej skali PZHK &ndash; 31 maja.Marek Szewczyk 

https://hipologika.pl 24.06.2025, 7:28:54 - 2

https://hipologika.pl
mailto:webmaster@hipologika.pl

